
PROTOKÓŁ NR XXV/2009
Z SESJI RADY GMINY W MICHAŁOWIE, KTÓRA ODBYŁA SIĘ 

W DNIU 24 LUTEGO  2009 ROKU W SALI OBRAD URZĘDU 
GMINY W MICHAŁOWIE 

                                                                                
Stan radnych 10 osób

                                                                                              Obecnych 10 radnych

Sesję rozpoczęto o godzinie 13:00 ,  a  zakończono o godzinie 18:00

Ad 1.                         
                    Otwarcia   sesji  dokonał Przewodniczący Rady Rady  Gminy p. Zygmunt Mika 
witając Radnych, zaproszonych gości, publiczność przybyłą na obrady oraz wszystkich obecnych 
na dzisiejszej sesji. 

                                          Zał. Nr 1 – lista obecności radnych Rady Gminy 
                                                              w Michałowie

                                        Zał. Nr 2 – lista obecności sołtysów  
                              

                             
   Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  stwierdził  quorum  zdolne 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 2

Odnośnie przedłożonego projektu porządku dziennego obrad głos zabrał :

Radny p. Sławomir Kwiecień – wnosi o wycofanie z  porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży nieruchomości gminnych położonych w miejscowości Góry. 

Przewodniczący  Rady  p.  Zygmunt  Mika poddał  pod  głosowanie  wniosek,  który  został 
przyjęty przez Radę jednogłośnie przy stanie 10 radnych na sali obrad. 

    Porządek dzienny obrad został przyjęty przez Radę Gminy w Michałowie  w  niżej podanym 
brzmieniu:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja z działalności jednostek OSP Gminy Michałów za 2008 r. 
5. Przedstawienie  planu  działalności  instytucji  kultury  tj.  Gminnej  Biblioteki  Publicznej 

w Michałowie na 2009 r. i sprawozdanie z działalności za rok 2008. 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowie za 2008 

rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2009.



7. Sprawozdanie z prac poszczególnych komisji stałych Rady Gminy Michałów w 2008 r. 
8. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym. 
9. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami. 
10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
12. Rozpatrzenie projektów uchwał : 

- w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych;
- w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej przez Związek Międzygminny „Ponidzie”  
w Kielcach;
-   w sprawie zasad i trybu udzielania ulg w spłacaniu należności pieniężnych, do których  
nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  –  Ordynacja  podatkowa,  przypadających  Gminie  
Michałów lub jej jednostkom organizacyjnym;
-  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  najmu  lokali  użytkowych  w  trybie  
bezprzetargowym.

13. Wolne wnioski i informacje.
14. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad. 3

Przewodniczący Rady p. Zygmunt Mika informuje, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy 
jest wyłożony do wglądu na sali oraz dostępny w biurze rady. Przypomina także przewodniczącym 
poszczególnych komisji Rady Gminy o dostarczeniu planów pracy komisji na rok 2009, a także 
pyta czy są jeszcze jakieś uwagi co do treści protokołu. 

Radny p. Łukasz Wójcik – zadał pytanie czy protokół z poprzedniej sesji mógłby być dostępny 
do przeanalizowania w internecie, przed głosowaniem i przyjęciem go na następnej sesji. 

Pan Wójt –  odpowiedział,  iż odradzałby takie rozwiązanie, ponieważ dokument który ukazałby 
się po sesji w internecie  stanowi tylko dokument,  który nie jest protokołem. To radni decydują 
przez podniesienie ręki i oddania swojego głosu, że projekt staje się protokołem. Gdyby stałaby 
się  taka sytuacja,  że w protokole zaistniały rozbieżności  co do niektórych wypowiedzi,  to nie 
mamy żadnych możliwości na wniesienie jakichkolwiek poprawek dlatego, że  ten protokół został 
już ogłoszony w internecie do publicznej wiadomości. Proponuje, aby protokół został ogłoszony 
w internecie  po przegłosowaniu go na sesji.  Natomiast  możemy projekt  protokołu zamieszczać 
w materiałach, które państwo dostają przed sesją.  

Radny  p.  Bogusław  Kowalczyk  –  przychyla  się  do  spostrzeżenia  radnego  Łukasza  Wójcika. 
Radni  mają  głosować  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji,  a  nie  mają  żadnej  wiedzy 
na temat jego treści.   

Protokół z poprzedniej sesji został jednogłośnie przyjęty przez Radę. 

Ad. 4

Przewodniczący  Rady  p.  Zygmunt  Mika  poprosił  przybyłych  Prezesów  Ochotniczych  Straży 
Pożarnych o przedstawienie informacji z działalności jednostek OSP za 2008 r. 



Informacja z działalności jednostki OSP Góry :
– wykonanie elewacji  zewnętrznej  budynku świetlicy i  budynku,  w którym stoi  samochód 

strażacki ;
– wykonanie ogrodzenia budynku świetlicy;
– wykonanie betonowej opaski dookoła budynku w celu lepszego odwodnienie;
– bieżące prace porządkowe;
– czynny udział w zawodach strażackich , uroczystościach gminnych, dożynkach jubileuszach 

sąsiednich OSP oraz uroczystości kościelne.

Informacja z działalności jednostki OSP Wrocieryż :
– wykonane zostały tylko prace porządkowe, ponieważ w roku poprzednim były wykonywane 

prace budowlane;
– uczestnictwo  w  uroczystościach  kościelnych  oraz  innych  uroczystościach,  które  odbyły 

się na terenie naszej gminy.

Informacja z działalności jednostki OSP Sędowice :
– wymiana okien w strażnicy;
– uczestnictwo  w  uroczystościach  kościelnych  oraz  innych  uroczystościach,  które  odbyły 

się na terenie naszej gminy;
– prace porządkowe terenu.

Informacja z działalności jednostki OSP Pawłowice  :

Zał.  Nr 3 – informacja  z  działalności jednostki  
OSP Pawłowice 

Informacja z działalności jednostki OSP Zagajów :

Zał.  Nr 4 -  informacja  z  działalności  jednostki  
OSP Zagajów 

Informacja z działalności jednostki OSP Zagajówek :
– wykonanie  podłogi  z  płytek,  ogrzewanie,  wymiana  okien,  malowanie  ścian 

w pomieszczeniach;
– zakup wyposażenia – stoliki, krzesła i sprzęt AGD;
– uczestnictwo w zawadach strażackich;
– w konkursie  organizowanym przez  „Echo Dnia”  na najpopularniejszą drużynę  strażacką 

oraz  na  najpopularniejszego  strażaka  w  województwie  świętokrzyskim.  W   powiecie 
pińczowskim  I  miejsce  na  najpopularniejszą  drużynę  strażacką  zajęła  drużyna  OSP 
w Michałowie, natomiast na najpopularniejszego strażaka trzeci  był  druh  Marcin  Panek 
z Zagajówka .



Informacja z działalności jednostki OSP Tur Dolny :
– wykonanie  prac  remonto  –  porządkowych  :  wykonanie  wylewki  i  położenie  płytek 

w  pomieszczeniu  wydzielonym  na  chłodnię,  zainstalowanie  agregatu  chłodniczego, 
wykonanie łazienki dla kobiet, białkowanie i malowanie ścian wewnątrz budynku ;

– ocieplenie i położenie paneli dachu górnej kondygnacji ;
– wykonanie dwóch scen dla orkiestry ;
– remont drzwi wejściowych oraz drzwi na sale obrad ;
– wydzielenie kącik gospodarczego dla Koła Gospodyń Wiejskich na przechowywanie naczyń 

na środkowej kondygnacji ;
– niwelacja terenu wokół remizy.

Radny p. Tadeusz Oleksy – proponuje, aby każdy z prezesów jednostki przybliżył nam zasadność 
korzystania  z  samochodów  strażackich,  czy  jest  sens  utrzymywania  ich  w  każdej  jednostce, 
do  czego  są  one  wykorzystywane.  Wykluczamy  tutaj  jednostkę  w Michałowie  i  Pawłowicach, 
ponieważ  są  to  jednostki  należące  do  Krajowego  Systemu.  Dlatego  też  mam  propozycję, 
aby  w dziale  straże  przeznaczyć  określoną  sumę pieniędzy   na  daną  jednostkę.  Będą   musieli 
tak  gospodarować pieniędzmi,  aby wystarczyło na ich potrzeby. Dlaczego jedne strażnice mają 
samochody inne tego samochodu nie mają. Każda jednostka chciałaby mieć jak najlepszy sprzęt. 

Prezes OSP Pawłowice p. Piotr Wojniak –  stwierdził,  iż to pan Wójt i radni powinni ocenić, 
czy te samochody są potrzebne, czy zasadne jest utrzymywanie ich. 

Radny  p.  Tadeusz  Oleksy  –   prosi  o  przedstawienie  czy  samochód  żuk  w  jednostce  spełnia 
wymogi i czy jest sens go utrzymywać, naprawiać, remontować i opłacać. 

Prezes OSP Pawłowice p. Piotr Wojniak – odpowiedział, że dla niego jako zwykłego obywatela 
tej gminy jest sens utrzymywania. Samochody te powinny być utrzymywane przez Urząd Gminy , 
aby mogły nieść pomoc innym ludziom. Wykorzystujemy je do różnych celów np. do ratowania 
życia, do uczestnictwa różnego rodzaju imprez, dożynek, świąt strażackich.

Naczelnik OSP Wrocieryż p. Józef Pasek – poinformował, iż są jednostki, które same pozyskały 
pieniądze  na  zakup  samochodu  strażackiego  np.  wieś  Wrocieryż  kupiła  samochód  z  własnych 
środków. 

Radny p. Andrzej Pruś – przychyla się do wypowiedzi prezesów poszczególnych jednostek OSP , 
ponieważ te samochody są bardzo potrzebne. One nie tylko służą do wyjazdu do pożaru, ale także 
do  wyjazdów  na  różne  święta,  na  uroczystości  kościelne,  dożynki.  Podam  przykład  remizy 
strażackiej w Zagajowie, mieszkańcy oraz strażacy radzą sobie sami jak mogą. Pozyskują pieniądze 
i tak było w przypadku samochodu. Jednostka dostała samochód od sponsora wraz z dużą ilością 
paliwa.  Remonty  zostały  wykonane  w własnym zakresie  za  własne  pieniądze.  Żadne  rachunki 
nie wpłynęły i nie zostały przedstawione do Urzędu Gminy. 

Radny p. Czesław Tyburczyk – stwierdził, że jest to bardzo ambitne , jeśli istnieje jednostka OSP 
musi  być  automatycznie  samochód  strażacki.  Czy  jest  sens  utrzymywania  takiego  samochodu. 
Nie  trzymajmy  rupieci  w  garażach.  Samochód  wyjeżdża  raz  lub  dwa  razy  w  ciągu  roku 
i to wszystko. Proponuję, aby był tylko jeden samochód dostępny dla każdej jednostki. Pozyskać 
samochód to nie jest problem, ale utrzymać taki samochód to jest problem. 



Radny p. Andrzej Pruś – stwierdził, że padła propozycja kupna jednego samochodu wspólnego. 
Nowy samochód strażacki to bardzo duży wydatek około 150 000 zł , na który gminę nie stać.  

Prezes OSP Pawłowice p. Piotr Wojniak –  zadał pytanie czy duży jest koszt utrzymania takiego 
samochodu. 

Skarbnik  p-.  Halina  Głombińska  –  wyjaśniła  propozycję  radnego  p.  Tadeusza  Oleksego, 
że intencją było nie likwidacja, lecz w miarę możliwości sprawiedliwy podział środków pomiędzy 
wszystkimi jednostkami. 

Zał. Nr 5 – Analiza wydatków na paliwo                    
i konserwatora w poszczególnych jednostkach 

Radny p. Sławomir Kwiecień –  stwierdził, że martwimy co jest dzisiaj o wykonanie remontów, 
przeglądów, opłat tych samochodów, a nie zastanawiamy się co te samochody będą reprezentować 
za kilka lat. Problem zrodzi się wtedy bardzo duży i będziemy zmuszeniu dopłacić, abyśmy mogli 
zezłomować te samochody. 

Ad. 5

– Plan  działalności  instytucji  kultury  tj.  Gminnej  Biblioteki  Publicznej   w  Michałowie 
na  2009  r.  i  sprawozdanie  z  działalności  za  rok  2008.przedstawił  pracownik  Gminnej 
Biblioteki Publicznej p. Halina Biały 

Zał. Nr 6 -  Plan działalności instytucji kultury tj. Gminnej  
   Biblioteki Publicznej w Michałowie na 2009 r.  
      i sprawozdanie z działalności za rok 20008

Ad 6. 

– Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowie za 2008 
rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2009.

Zał. Nr 7 -  Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka  
Pomocy Społecznej w Michałowie za 2008 rok oraz  
potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2009.

Radny p. Łukasz Wójcik –  zadał pytanie dotyczące starszych osób ubiegających się o miejsce 
w  Domu  Pomocy  Społecznej  w  Pińczowie.  Osoba,  która  posiada  emeryturę  lub  rentę 
czy te pieniądze nie wystarczają na pokrycie kosztów w tej placówce. 

Kierownik  GPOS  p.  Magdalena  Ziółkowska  –  odpowiedział,  że  taka  osoba  ma  swoje 
świadczenie, ale jak mówi przepis, z jego  świadczenia emerytalnego bądź rentownego możemy 
przeznaczyć  tylko  70 %  natomiast  reszta  zostaje  do jego dyspozycji.  Rodzina,  która  opiekuje 
się takim człowiekiem, jeśli udokumentuje brak środków na pokrycie kosztów pobytu takiej osoby 
w Domu Pomocy Społecznej.  W takim przypadku gmina  ma  obowiązek dopłacenia  brakującej 
kwoty. W Pińczowie pobyt takiej osoby wynosi około 2 500 zł miesięcznie.

Radny p.  Łukasz  Wójcik  –  zadał  pytanie  ile  jest  na  dzień  dzisiejszy  takich  osób kwalifikuje 



się do przebywania w Domu Pomocy Społecznej na terenie naszej gminy. 
Kierownik GPOS p. Magdalena Ziółkowska – udzieliła odpowiedzi, że wpłynęło jedno podanie. 
Na dzień dzisiejszy Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej jest już po wywiadzie środowiskowym 
i ta osoba kwalifikuje się jak najbardziej na pobyt w Domu Pomocy Społecznej. Mamy nadzieje, 
że uda się ta osobę przekonać, aby jeszcze przez jakiś czas dawała sobie radę sama. Jeśli się to nie 
uda  będziemy  zmuszeni  do  skierowania  tej  osoby  do  Domu  Pomocy  Społecznej  i  dopłacania 
brakującej kwoty za pobyt w tej placówce.  

Ad 7. 

– Sprawozdania Komisji Rewizyjnej przedstawił przewodniczący p. Czesław Tyburczyk.

Zał. Nr 8 - Sprawozdania Komisji Rewizyjnej 

Radny p. Bogusław Kowalczyk –  stwierdził,  że Komisja Rewizyjna jest komisją najważniejszą 
i ma prawo wszystkiego,  do nadzoru i kontroli.  Jeśli komisji są udostępniane jakieś dokumenty 
to pracownicy Urzędu Gminy mają obowiązek udostępnienia odpowiednich i potrzebnych do pracy 
komisji poszczególnych dokumentów. 

– Sprawozdanie  Komisji  Rozwoju  Społeczno  –  Gospodarczego,  Budżetu  i  Finansów 
przedstawił przewodniczący p. Bogusław Kowalczyk.

Zał. Nr 9 - Sprawozdanie Komisji Rozwoju 
Społeczno – Gospodarczego, Budżetu            
i Finansów 

Radny p. Czesław Tyburczyk – przypomina, że radni mieli mieć prawo do wglądu specyfikacji 
przed ogłoszeniem przetargu w internecie, a tak się nie dzieje. Notorycznie powtarza się ten sam 
błąd. Inwestycja jaka jest wodociągowanie okazuje się, że było zaplanowane dwa lata, a dowiaduje 
się rada że jednak wodociągowanie jest przedłużone na trzy lata.  Uważam , że jako rada powinna 
być  poinformowana  o  jakichkolwiek  naniesionych  zmianach,  bo  to  radni  ustalają  środki 
w poszczególnych działach budżetu gminy.  

Z-ca Wójta p.  Henryka Gietka – Bębenek – zapytała w jaki sposób rada ma być informowana 
o przygotowanej specyfikacji przetargowej. 

Radny  p.  Czesław  Tyburczyk  –  proponuje,  aby  przewodniczących  poszczególnych  komisji 
poprosić  na  spotkanie  i  omówienie  specyfikacji.  Natomiast  przewodniczący  będą  pracować 
szczegółowiej na ten temat na posiedzeniu poszczególnych komisjach. 
Radny p. Bogusław Kowalczyk – przypomniał, iż był zapis w poprzednich protokołach, że za nim 
specyfikacja  ujrzy  światło  dzienne  to  radni  powinni  się  szczegółowo  zapoznać.  Taką  decyzję 
podjęła rada w roku poprzednim. Jesteśmy stawiani przed faktem dokonanym jest to postępowanie 
notoryczne, przy każdej inwestycji tak się dzieje.  

– Sprawozdanie  Komisji  Zdrowia,  Oświaty,  Kultury,  Bezpieczeństwa  Publicznego 
i Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego przedstawiła przewodnicząca p. Jolanta Morgaś

Zał. Nr 10 - Sprawozdanie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury,  
Bezpieczeństwa  Publicznego  i  Bezpieczeństwa  
Przeciwpożarowego



Ad 8. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  poinformował  o  działaniach  jakie 
podejmował w okresie między sesyjnym tj. :

– spotkanie z dyrektorami oraz przewoźnikiem dotyczące dowozu dzieci do szkół ;
– spotkanie z rodzicami w sprawie dowozu dzieci do szkół ;
– uczestnictwo w spotkaniu wraz z panem Wójtem z osobą, która udrożnienia CO w szkole 

w Górach ;
– spotkanie z przedsiębiorstwem Gazowniczym w Pińczowie ;
– spotkanie strażackie - sprawozdawcze we Wrocieryżu ;
– uczestnictwo w posiedzeniach komisjach stałych ;
– spotkanie  w  sprawie  wydania  decyzji  ograniczającej  sposób  korzystania  z  części 

nieruchomości  oznaczonej  w ewidencji  gruntów jako  działka  nr  2052  /droga/  położona 
we wsi Wrocieryż ;

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika – poinformował sołtysów, aby zwrócili uwagę 
na sprawę dotyczącą wywozu śmieci na terenie poszczególnych wsi. Firma, która obsługuje nasza 
gminę  jest  bardzo droga w stosunku od firmy z Pińczowa.  Dlatego też proszę o zastanowienie 
się i przemyślenie w tym względzie. Musimy podjąć stosowne decyzje na ten temat.  Przedstawił 
również  dwa  pisma  ,  które  wpłynęły.  Pierwsze  pismo  od  Stanisława  Gajosa  zam.  Michałów 
podanie  dotyczyło  między  innymi  umorzenia  opłaty  za  wydanie  warunków  technicznych 
na  wykonanie  przyłącza  wodociągowego.  Drugie  pismo  zostało  przysłane  od  Stowarzyszenia 
Pokoleń  Żołnierzy  Republiki  Pińczowskiej  Zarząd  Terenowy  dotyczący  dofinansowania 
szczególnie w zorganizowaniu imprezy patriotycznej. Oba te pisma będę szczegółowiej omawiane 
i rozpatrywane na poszczególnych komisjach. 

Radny p.  Grzegorz  Cichoński  –  wyraził  swoją  opinię,  że  radni  mogą  o  czymś  nie  wiedzieć, 
o przetargu, specyfikacji itp. , ale sam przewodniczący Rady Gminy powinien być poinformowany 
o wszystkich inwestycjach i najważniejszych sprawach dotyczących gminy. 

Radny p.  Sławomir Kwiecień –  zgłasza  uwagę czy obecność przewodniczącego Rady Gminy 
raz  w  tygodniu  dyżurowania,  które  jest  obligatoryjne,  czy  ten  jeden  dzień  jest  wystarczający 
na  wdrożenie się w poszczególne tematy. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  –   przychyla  się  do  wypowiedzi  radnego 
p.  Sławomira  Kwietnia  i  deklaruje  się,  że  postara  się  być  na  dodatkowych  spotkaniach 
i uczestniczyć w przetargach, specyfikacjach i innych różnych większych inwestycjach.

Ad 9. 

Wójt  Gminy  p.  Stanisław  Szewczyk  w  złożonym  sprawozdaniu  z  prac  między  sesjami 
poinformował  o następujących działaniach : 

– udział w spotkaniach i posiedzeniach wymienionych w informacji przewodniczącego rady;
– uczestnictwo w szkoleniu z programu obszarów wiejskich ;
– uczestnictwo w spotkaniu podsumowujące program Integracji  Społecznych.  Na około 50 

gmin nasza gmina między innymi reprezentowała  nasze osiągnięcia, które były realizowane 
na naszym terenie ;



– odbyło  się  zebrania  wiejskie  w  Turze  Dolnym,  zebrania  strażackie.  W  Turze  Dolnym 
na spotkaniu strażackim uczestniczył jako zaproszony gość Pan Poseł Mirosław Pawlak ;

– popisanie umowy na budowę przedszkola na kwotę 348 088,77 zł do tego należy wziąć pod 
uwagę  koszty  niekwalifikowane,  koszty  inspektora  nadzoru  itp.  Wygrała  firma  z  Kielc, 
prace zostały już rozpoczęte, przywożony jest kamień, wykonywane jest ogrodzenie itp. ;

– podpisanie umowy na wykonanie budowy sieci wodociągowej z firmą z Miechowa. Kwota 
zadania będzie 7 159 496,18 zł, koszty przyłącza wynosi 899 951,39 zł oraz dofinansowanie 
otrzymamy maksymalne 3 755  726,87 zł ;

– złożenie wniosku na dofinansowanie budowy przedszkola ;
– podjęto prace na temat złożenia wniosku do PROW dotyczących modernizacji 11 świetlic 

wiejskich 
– odbyło się spotkanie w Zagajówku pod hasłem „cała Polska czyta dzieciom”;
– spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w celu nawiązania współpracy z zagranicą. Mamy 

ofertę przysłaną z gminy na Ukrainie 

Radny  p.  Czesław  Tyburczyk  –  pyta  jakie  informacje  udziela  pan  Wójt  rodzicom i  osobom 
zainteresowanym w sprawie dowozu dzieci do szkół na zebraniach wiejskich 

Pan Wójt -  udzielił informacji , iż sprawa dowozu jest już zamknięta. 

Radny p. Bogusław Kowalczyk –  zapytał, że jeśli mamy skorzystać ze środków z dofinansowania 
to jakie musimy ponieść koszty przed złożeniem wniosku 

Pan Wójt – odpowiedział, że jest to kwota do 500 000 zł dofinansowania, a 25 % środki własne, 
czyli  około  650  000  zł.  Dodatkowe  dokumenty  są  uzależnione  od  rodzaju  wykonanych  prac. 
Jeśli  zaplanujemy  roboty  budowlane,  które  wymagają  pozwolenia  na  budowę,  jeśli  chodzi 
o modernizację  to tylko zgłoszenie  robót.  To wszystko zależy od tego jakie będą wykonywane 
prace. 

Ad 10. 

W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny p. Sławomir Kwiecień – zadał pytanie dotyczące zespołu pałacowo – parkowego w Górach 
jakie działania są przewidziane , czy pan Wójt decyduje o wycenie oraz o obniżeniu ceny wartości 
tego obiektu, czy to będzie wspólnie z rada ustalane i jaki jest termin. 

Radny p. Łukasz Wójcik –  pyta czy będzie jakieś postępowania co do nadania numeru drodze 
Sędowice – Wrocieryż – Tur Górny – Tur Dolny. 

Radny p. Czesław Tyburczyk –  dlaczego nie nadano numerów innym drogom. Natomiast jeśli 
chodzi  o  wodociąg  to  dlaczego  w  projekcie  budżetu  zaplanowane  są  prace  wodociągowania 
na 2 lata, a umowa została podpisana na okres 3 lat 

Radny p. Łukasz Wójcik – jeśli chodzi o drogi z programu Schetynówek na jakim odcinku będzie 
wykonywana, czy na całym odcinku czy na części 

Radna p. Jolanta Morgaś -  pyta czy została sprzedana działka w Michałowie i za jaką kwotę.

Radny p.  Łukasz Mazur -   kiedy odbędzie  się  przetarg  na pozostałe  działki  w miejscowości 
Sędowice



Radny p. Andrzej Pruś – jakie jest koszt utrzymania konserwatora i czym się kierował pan Wójt 
jeśli chodzi o poszczególne wynagrodzenia konserwatorów jednostek OSP. 

Informacja i odpowiedzi udzielił Wójt Gminy p. Stanisław Szewczyk i tak : 

– w odpowiedzi na pytanie radnego p. Sławomira Kwietnia informuję, że wszystkie wartości 
działek  obniżę  o  10  % jeśli  państwo radni  nie  przedstawią  innej  propozycji  dotyczącej 
zespołu pałacowo – parkowego, zostanie również obniżony o 10 %.

– odpowiadając na pytanie dotyczące nadania numerów innym drogom gminnym, informuję 
że obecna numeracja  dotyczy dróg istniejących  posiadająca stara  nieaktualną  numerację. 
Wszystkie nowe drogi, którym mogą być nadane numery muszą spełniać warunku określone 
w ustawie o drogach publicznych. To państwo radni będziecie pracować na poszczególnych 
komisjach nad decyzja, które grogi ująć jako drogi gminne, 

– jeśli chodzi o sprzedaż działki  w Michałowie, jedna działka została sprzedana, natomiast 
na pozostałe dwie działki nikt nie zgłosił oferty,

– odpowiadając na pytanie radnego p. Czesława Tyburczyka w sprawie sieci wodociągowej, 
informuję  iż  cykl  realizacji  inwestycji  wynosi  2  lata,  tylko  nie  lata  kalendarzowe.  Jest 
rozpisana do 20011 r. , ponieważ gmina nie jest w stanie sfinansować zadanie w tak krótkim 
czasie.  Skrócenie  inwestycji  jest  możliwe  pod  warunkiem  zrezygnowania  z  wszystkich 
innych działań takich jak : drogi, oświata, służba zdrowia, świetlice itp. Gdyby była  tak 
prosta sprawa to wodociągowanie funkcjonowałby w gminie wiele lat wcześniej,

– przetarg  na  działki  w  Sędowicach  odbędzie  się  po  zakończeniu  całej  procedury 
przetargowej, która obowiązuje również drugi przetarg,

– w  odpowiedzi  na  pytanie  radnego  p.  Andrzeja  Prusia  informuję,  iż  wynagrodzenia 
konserwatorów wynika z obsługiwania różnego rodzaju sprzętu np. żuk i jelcz,

– odpowiadając na pytanie , które odcinki będą realizowane jest mi niewiadome, ponieważ 
takie decyzje podejmuje zarząd Dróg, a nie rada czy Wójt . 

Ad 11.

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika  prosi o przedstawienie informacji o realizacji 
uchwał rady Gminy z poprzednich sesji. 

Informacja została udzielona przez Z-cę Wójta p. Henrykę Gietka – Bębenek. 

Ad. 12 

– Projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych – wniesiono pod obrady 
sesji  z  pozytywną  opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego 
p. Bogusława Kowalczyka

Projekt uchwały po odczytaniu został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie – 10 głosów 
za przy stanie 10 radnych na sali obrad. 

             Zał. Nr 11 – Uchwała Nr XXV/139/2009 Rady Gminy 
            w Michałowie 



– Projekt  uchwały  w  sprawie  dopłaty  do  ceny  wody  dostarczanej  przez  Związek 
Międzygminny „Ponidzie”  w Kielcach -  wniesiono pod obrady sesji z pozytywną opinią 
komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego  p.  Bogusława  Kowalczyka, 
proponując kwotę dopłaty 5,82 zł. 

Projekt uchwały po odczytaniu został przyjęty przez Radę Gminy przy 9 głosach i 1 głosie 
wstrzymującym się   przy stanie 10 radnych na sali obrad. 

              Zał. Nr 12 – Uchwała Nr XXV/140/2009 Rady Gminy 
             w Michałowie 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  udzielania  ulg  w  spłacaniu  należności  
pieniężnych,  do  których  nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  –  Ordynacja  podatkowa,  
przypadających Gminie Michałów lub jej  jednostkom organizacyjnym  -  wniesiono pod 
obrady sesji z pozytywną opinią komisji budżetowej przedstawioną przez przewodniczącego 
p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu  został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie – 10 głosów 
za przy stanie 10 radnych na sali obrad. 

               Zał. Nr 13 –  Uchwała Nr XXV/141/2009 Rady 
Gminy w Michałowie 

                 

– Projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokali  
użytkowych w trybie bezprzetargowym - wniesiono pod obrady sesji z pozytywną opinią 
komisji budżetowej przedstawioną przez przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie – 10 głosów 
za przy stanie 10 radnych na sali obrad. 

               Zał. Nr 14 –  Uchwała Nr XXV/142/2009 Rady 
Gminy w Michałowie 

Ad 13. 

W punkcie 13 porządku obrad – wolne wnioski i informacje,  nie wniesiono żadnych uwag 
                 

Ad.14

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika   dokonał zamknięcia sesji, dziękując wszystkim 
za udział w  obradach. 
                                                                               
   

                                            Przewodniczący Rady Gminy 

                                                          Zygmunt Mika 
 Protokolant 

Paulina Jaros 


